
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. november 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 195 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 195:  

”Mener ministeren, at det er i overensstemmelse med sundhedsloven, at sygehuse 

benytter interne instrukser - formelle som uformelle - hvor økonomi vejer tungere 

end patientens behov for behandling?” 

 

Svar: 

Det er altid udgangspunktet, at den enkelte patient skal have den behandling, der 

passer bedst til patientens situation, men det betyder ikke nødvendigvis, at patienten 

skal have den nyeste eller dyreste behandling.  

 

Den beslutning er det nu engang op til lægerne, som de faglige eksperter ude på hos-

pitalerne, at tage – i samråd med patienterne. 

 

Jeg er derfor heller ikke enig med den grundlæggende præmis i spørgsmålet om, at 

det skulle være økonomien, som bestemmer om en patient får en behandling eller ej. 
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